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Teams

Mødedeltagere : Gitte Lynge , Heidi Sørensen, Jan H. Mikkelsen, Kirsten
Mølgaard Nielsen, Lene Rævdal, Mads Græsbøll Christensen, Morten Falch,
Rasmus Løvenstein Olsen, Simon Jensen



Referat

Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt

Punkt 2: 09.05-09.30 Orientering om 2. periodeopfølgning

Susan præsenterede en økonomistatus per august måned, som nu er lukket. ift
ankerbudgettet (prognose) er vi mere end 2 millioner foran på den tilskudsfinansierede
aktivitet. Vi har hjemtaget 47 projekter for i alt 61 millioner siden november sidste år. Der
har også været vækst på uddannelsesindtægter og salg af varer og tjenesteydelser, hvor
vi har et stigende optag af udenlandske, selvbetalende studerende i kbh. Investering i
laboratorier og studiemiljø i kbh kan derfor nu sættes i gang da de selvbetalende,
udenlandske studerende er mødt op. Det store optag af selvbetalende, udenlandske
studerende er fra Bangladesh, og de har betalt for 1. semester. Heidi kommenterede, at
erfaringen fra sidste år med selvbetalende studerende fra Bangladesh er at deres familie
har betalt for 1. semester, men at de herefter selv skal tjene penge til de næste
semestre, hvilket godt kan være en udfordring for dem.

Susan orienterede endvidere, at vi forventer et overskud på knap 2,9 millioner for 2024,
som vi ønsker at hensætte til de kommende års ombygning. Mads informerede, at et
overskud vil gå til fakultetets egenkapital, hvilket også vil være ok, eftersom TECH
fakultetet godt må bruge af sin egenkapital, og der kan så investeres i fx Tech Lab.
Susan informerede, at nogle af midlerne også kan gå til ombygning i Aalborg og måske i
København. Mads spurgte b-siden, om der udover de ekstra midler, vi giver til
sektionerne og forskningsgrupper, er forslag til andre aktiviteter. Der er allerede planlagt
flere sociale aktiviteter, og det skal gerne være investeringer der giver mening. Planen er
at sektioner og forskningsgrupper skal lave langsigtede investeringsplaner, som kan
udmøntes når der er mulighed for det i budgettet.

Som følge af væksten på tilskudsfinansieret aktivitet stiger VIP-løn-omkostningen, hvor
bl.a. ansættelse af videnskabelige assistenter er øget med 7,7 årsværk.

Punkt 3: 09.30-09.50 Orientering om studenteroptag 2024

Ove præsenterede status per 15. september -24 på slide:

BA:

• Optaget på Elektronik og systemdesign er steget en smule siden 2023.
• På diplomuddannelsen i Elektronik har optaget været faldende siden 2022.
• På Computerteknologi er der kommet 4 ekstra i år, hvilket er studerende fra
flyvevåbnet.
• Optaget på Robotteknologi er faldet, hvilket måske skyldes at markedsføringen
ikke har været prioriteret
• På Cyber og computerteknologi i kbh er optaget steget

KA:

• Lille stigning i optag på computerteknologi
• Øget optag på robotteknologi, dog kan det blive svært at opretholde når BA optag
er faldet. BA studerende søger også ud på andre KA uddannelser
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• På Produkt- og designpsykologi har der været et meget lille optag, og dette optag
var sidste gang pga lukning af uddannelsen
• Den store stigning på Cybersikkerhed i kbh skyldes 21 selvbetalere fra
Bangladesh. Der er også blevet optaget mange af disse på andre uddannelser og
andre danske universiteter. Måske har nogle agenter har været inde over denne
øgede søgning til Danmark. Det er dog uheldigt hvis de ikke er ordentlig informeret
om leveomkostninger i DK.
• Innovativ kommunikationsteknologi og entreprenørskab havde sidste optag i år, da
den lukkes

Der er ansøgt om oprettelse af en diplomingeniøruddannelse i cybersikkerhed og
kandidatuddannelse i computerteknologi, da søgningen inden for dette fagområde er
stor. Mads orienterede, at det er vigtigt at opbygge et godt fagmiljø til at løfte
undervisningen, og derfor er der prioriteret ansættelse af flere adjunkter i København for
at opnå et godt fagmiljø om 10 år. Jan kommenterede, at den store stigning i
cybersikkerhed måske er et boom som senere fader ud

Punkt 4: 09.50 Evt.

Kirsten orienterede om delte holdninger blandt forskerne omkring universitetets
beslutning, at forskere ikke skal tidsregistrere iht den nye lov om arbejdstid, da nogle
havde forventning om at det kunne give synlighed omkring arbejdstid; fx hvis nogen
arbejder for meget.

Gitte orienterede, at beslutningen er taget på tværs af alle danske universiteter, men at
Dansk Magisterforening har gjort indsigelser mod dette og arbejder på at det skal være
alle der tidsregistrerer.
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